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Výstavba nového kulturního centra pokračuje
Stavba kulturního centra je jedním 
z největších témat v posledních týd-
nech v Rožnově pod Radhoštěm. Na 
posledních jednáních mezi zainte-
resovanými stranami se diskutovala 
změna subdodavatele, vady v projek-
tu, ale také navýšení ceny. Některé 
z témat se podařilo vyřešit, otázkou 
však zůstává navýšení ceny projektu. 
Pozitivní zprávou však je přislíbené 
navýšení dotace na pasivní standard.

Jedním z důvodu přerušení stavby 
ze strany dodavatele byla žádost 
o změnu subdodavatele, kterou 
neschválila Rada města. „Zvážili 
jsme přínos a rizika této změny a pro 
město by tato změna nebyla výhod-
ná. Po několika jednáních jsme se 
stavební firmou dospěli ke kompro-
misu a zůstáváme tedy u původního 
subdodavatele dřevostavby tak, jak 
bylo původně plánováno. Dodavatel 
stavby také poukazoval na několik 
vad v projektu, které jsme však zvlád-
li během uplynulých týdnů odstranit. 
Důležitou otázkou zůstává žádost 

o navýšení ceny za hlavní stavbu, 
o  niž dodavatel požádal. Na posled-
ních jednáních jsme obdrželi žádost 
o navýšení ceny z důvodu zvýšených 
cen stavebnin vlivem války a inflace. 
Podle zákona o veřejných zakázkách 
má zhotovitel možnost zažádat o zvý-
šení ceny ve výši max. 15 % z celko-
vé ceny dané části díla. Tato žádost 
však musí být opodstatněná a dolože-
ná konkrétním naceněním položek. 

Případné schválení a maximální výši 
jsme diskutovali na čtvrtečním pra-
covním setkání zastupitelů města,“ 
uvedl starosta města Jiří Pavlica.

Dobrou zprávou pro město je 
také přislíbení dotace, která by se 
zvýšila z 50 mil. Kč na 120 mil. Kč. 
Současně město získalo také dota-
ci ze Zl. kraje ve výši 15 mil. Kč. 
„U  dotace z OPŽP je však nezbytně 
nutné, abychom stihli termín kolau-

dace stavby, což nám bylo dodava-
telem stavby potvrzeno jako reálné,“ 
dodal starosta.

(měú)

Pozn. red.: K ceně za stavbu KC je 
třeba dodat, že z červnového zastupi-
telstva avizovaná částka 328 mil. Kč 
bude nejspíše překročena. Jak moc, 
ukáží až další jednání.

Ekonomická kondice města
• Rozpočet pro rok 2022: 780 mil. Kč • Zadluženost města: 33 mil. Kč 
(v roce 2011 si město vzalo úvěr 103 mil., kdy 75 % bylo použito na
přeúvěrování dříve poskytnutých úvěrů a 25 % bylo využito do investic.
Nyní je zůstatek zmíněných 33 mil. Kč) * Výše úvěru města za účelem

dofinancování staveb KC a knihovny: 297 mil. Kč (dosud čerpáno 
0  Kč) • Aktuální náklady na stavbu KC: 7,324 mil. Kč (uhrazené 
faktury) • Náklady na stavbu knihovny: 5,659 mil. Kč (uhrazené fa) 
• Aktuální výše dotací na KC a knihovnu: 80 mil. Kč. V jednání je 
navýšení dotací • Finanční rezerva na účtu města: 6 mil. Kč • 
            Data k 19. 8. 2022      (měú)

Knihovna jede podle plánu
V Rožnově se již od začátku dubna 
pracuje na přístavbě a rekonstrukci 
městské knihovny. Všechny práce po-
stupně běží dle plánovaného harmono-
gramu, případné vícepráce se řeší bě-
hem stavebního procesu a již nyní jsou 
téměř hotovy základy nové přístavby. 
V původní budově jsou dokončeny nové 
stropy mezi prvním a  druhým nadzem-
ním podlažím.

Zahájení rekonstrukce stávající budo-
vy městské knihovny s sebou přineslo 
několik zjištění, které nebylo možné 
odhalit při plném provozu knihovny. 
Nevyhovující stav původních stropů 
a odhalení neodborně provedených 
úprav v minulosti si vyžádalo od-
stranění stropů a vybudování zcela 
nových mezi prvním a druhým pod-
lažím. Na konci minulého týdne byly 
dobudovány nové stropy, kde nyní 
dozrává beton. V hlavní části stávají-

cí budovy je tedy již také vybudován 
průzor, který bude v budoucnu optic-
ky propojovat první a druhé patro.

V rámci stavebních prací bude 
následovat výměna a zesilování kro-
vů. U přístavby městské knihovny 
pokračují práce dle původního har-
monogramu. V následujících dnech 
se bude betonovat druhý stupeň 
základových pásů. Následně bude 
doložena kanalizace a vodovod 
a  poté se přistoupí k dokončení zá-
kladové desky. „Stavební práce pro-
bíhají plynule bez větších komplikací 
a postupně se začíná rýsovat nová 
podoba budoucí knihovny. Všechny 
tyto vícepráce, se kterými jsme v pů-
vodním projektu nepočítali, se bude-
me snažit uplatňovat z  dotací IROP 
a nyní budeme žádat i  o navýšení 
dotace z OPŽP, a to z 15 na 22 mi-
lionů korun,“ uvedla místostarostka 
Kristýna Kosová.                     (měú)


